
 

1 
 

Scenár 29. zasadnutia  

Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie 

 (ďalej aj „Rada") 

 

25. júna 2024, 09:00 -12:00 

Hotel Bôrik 

 

29. zasadnutie RVVTI bolo prezenčné zasadnutie zamerané na schvaľovanie Kódexu výskumnej 

integrity a etiky na Slovensku, informácie o stave implementácie Programu Slovensko v oblasti 

výskumu, vývoja a inovácií, informácie o procese výmeny 4 členov RVVTI, informácie o 

implementácii Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií ako aj Záväznej metodiky riadenia, 

financovania a hodnotenia podpory výskumu, vývoja a inovácií. 

 

Podklady na zasadnutie RVVTI boli členom zaslané elektronicky dňa 17.06.2024, a to 

v nasledovnom rozsahu: 

 

• Program 

• Kódex výskumnej integrity a etiky na Slovensku - upravené znenie spolu s vyhodnotením 

pripomienok 

Program 

1. Privítanie a otvorenie zasadnutia  

2. Schvaľovanie Kódexu výskumnej integrity a etiky na Slovensku  

3. Informácia o stave implementácie Programu Slovensko v oblasti výskumu, vývoja a 

inovácií 

4. Informácia o procese výmeny 4 členov RVVTI 

5. Informácia o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií  

6. Informácia o implementácii Záväznej metodiky riadenia, financovania a hodnotenia 

podpory výskumu, vývoja a inovácií    

7. Rôzne  

8. Záver  
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Priebeh 29. zasadnutia Rady  
Privítanie/otvorenie rokovania 

Predseda Rady P. Kmec otvoril zasadnutie a privítal odborných členov, predsedníctvo a prizvaných 

hostí. 

 

Program zasadnutia bol zameraný najmä na:  

• schválenie návrhu  

▪ Kódexu výskumnej integrity a etiky na Slovensku  

• poskytnutie informácií o: 

▪ procese výmeny 4 členov RVVTI 

▪ stave implementácie Programu Slovensko v oblasti výskumu, vývoja a 

inovácií  

▪ stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií  

▪ implementácii Záväznej metodiky riadenia, financovania a hodnotenia 

podpory výskumu, vývoja a inovácií    

 

Overenie uznášaniaschopnosti Rady 

Rada je uznášaniaschopná, ak je prítomná nadpolovičná väčšina (8) všetkých jej členov (15) a 

zároveň nadpolovičná väčšina (6) nominovaných členov rady. 

 

Predseda Rady konštatoval, že na 28. zasadnutí Rady bolo prítomných 10 členov, z  toho 6 

nominovaných členov Rady. S súvislosti s tým  konštatoval, že Rada vlády SR pre vedu, techniku a 

inovácie bola uznášaniaschopná.  

 

Schvaľovanie programu 29. zasadnutia  

• Program bol členok zaslaný dňa 17.06.2024 členom 

• Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo strany členov písomne predložené.  

 

Predseda Rady zahájil hlasovanie o návrhu programu. 

 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov Rady  

 

Záver:  

Predseda Rady skonštatoval, že Program 29. zasadnutia Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie 

bol  jednoduchou väčšinou schválený. 

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice  - návrh na overovateľa zápisnice bol p. Martin Kahanec. 

Predseda Rady zaháji hlasovanie. 

 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov Rady  
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Záver: 

Predseda Rady konštatoval, že p. Kahanec bol ako overovateľ zápisnice z 29. zasadnutia Rady vlády 

pre vedu, techniku a inovácie jednoduchou väčšinou schválený.  

 

Bod 2 - Kódex vedeckej integrity a etiky na Slovensku - schvaľovanie 

Predseda Rady otvoril druhý bod a odovzdal slovo štátnemu tajomníkovi Ministerstva 

školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR Jánovi Hrinkovi, ktorý daný bod predstavil. 

Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR pripravilo návrh Etického kódexu vedeckej 

integrity, ktorý prešiel MPK, pripomienkovaním zo strany členov Koordinačnej platformy ako aj 

členov Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie. Vyhodnotenie pripomienok bolo členom Rady 

zaslané. Koordinačná platforma schválila Kódex na svojom poslednom zasadnutí 13.06.2024. Po 

schválení Kódexu na Rade vlády SR pre vedu, techniku a inovácie bude predmetom schvaľovania 

vládou SR.   

 

Predseda Rady otvoril diskusiu k bodu 2 programu.   

 

Predseda Rady zahájil hlasovanie o Kódexe vedeckej integrity a etiky na Slovensku 

 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov 

 

Záver:  

Predseda Rady konštatoval, že Kódex vedeckej integrity a etiky na Slovensku bol  jednohlasne  

schválený. 

 
Bod 3 – Informácia o stave implementácie Programu Slovensko v oblasti výskumu, 

vývoja a inovácií 

 

Predseda Rady otvoril tretí  bod a odovzdal slovo generálnemu riaditeľovi Ladislavovi Šimkovi 

(MIRRI SR), Albertovi Némethovi (MŠVVaM SR) a Gabrielovi Galgócimu (MH SR), ktorí 

informáciu predstavili.  

 

L. Šimko informoval, že stav implementácie cieľa 1 Programu Slovensko (Konkurencieschopnejšia 

a inteligentnejšia Európa) je nedostatočný a pomalý, pričom uviedol, že sa musí vynaložiť 

maximálne úsilie, aby sa predišlo riziku decommitmentu v rokoch 2025 a 2026. Dodal, že Cieľ 1 je 

momentálne najpotrebnejší k zvýšeniu konkurencieschopnosti Slovenka a apeloval na zrýchlenie 

implementácie. Informoval, že vláda SR na zasadnutí z 23. mája 2024 schválila, že presunutie výziev 

z jedného kvartálu do druhého bude možné len z objektívnych dôvodov. Dodal, že Slovensko malo 

za 2. kvartál viac ako polovicu nevyhlásených výziev. Informoval o úlohe vždy k 15. dňu 

nasledujúceho kvartálu aktualizovať odpočet plnenia výziev. 
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G. Galgóci informoval o stave výzvy Podpora projektov priemyselného výskumu 

a experimentálneho vývoja v celkovej alokácii 114 mil. eur. Ďalej informoval, že výzva SIEA Zvýšenie 

inovačnej výkonnosti slovenskej ekonomiky 2 bola vyhlásená 21. februára 2024 (15,2 miliónov). 

Uviedol, že ďalšie plánované aktivity MH SR v oblasti VVI sa týkajú primárne projektov IPCEI 

(schválenie a zazmluvnenie ŽoNFP firmy InoHub Energy nastane, až keď spoločnosť preukáže 

vykonanie vkladu do vlastnej spoločnosti vo výške 14,4 mil. €), podpory zavádzania digitálnych 

riešení a technológií I4.0 prostredníctvom FN a podpora projektov so známkou Seal of Excellence. 

G. Galgóci pokračoval v prezentácii úpravy fondov spravodlivej transformácie, v ktorých je priorita 

kladená na tvorbu pracovných miest v regióne Horná Nitra prostredníctvom synergickej podpory 

projektov. Informoval, že zatiaľ evidujú 7 žiadostí o regionálnu investičnú pomoc (5 v Hornej Nitre, 

2 vo VÚC KE), z čoho 3 boli schválené vládou SR. 

 

Generálny riaditeľ A. Németh predstavil pripravované dopytové výzvy: Horizon widening – 

Teamingové výskumné aktivity, Strategický výskum a vývoj prostredníctvom partnerstiev (plán 

vyhlásiť výzvu koncom augusta 2024), Špičkový výskum a vývoj od myšlienky k produktu (výskum 

v oblastiach RIS3+ s presahom na vesmír), Výzva na podporu účasti v aktivitách Európskeho aktu 

o čipoch – ChipsEU (aktuálne vo vysokom štádiu rozpracovanosti). 

A. Németh pokračoval v prezentácii národných projektov, ktoré sú buď v realizácii alebo sú 

schválené: Podpora účasti SR v Európskom výskumnom priestore II a NISPEZ.  

Medzi plánované projekty patrí Strategický projekt rozvoja dátových služieb poskytovaných 

prostredníctvom informačných systémov a implementácie dátovej vedy a analytiky pre vedeckú 

komunitu a podporu znalostnej spoločnosti („STRATUM“), Rozvoj dátového centra a informačných 

systémov CVTI SR, Národný ekosystém otvorenej vedy, Výskum a vývoj post-kvantových šifrových 

algoritmov - Prvá etapa. 

 

Predseda Rady otvoril diskusiu k bodu 3 programu.   

 

L. Šimko zvýraznil potrebu zrýchliť vyhlasovanie výziev a kontrahovanie. 

 

Záver:  

Predseda Rady konštatoval, že Rada zobrala Informáciu o stave implementácie Programu 

Slovensko v oblasti výskumu, vývoja a inovácií na vedomie. 

 

Bod 4 - Informácia o procese výmeny 4 členov RVVTI 

Predseda Rady otvoril štvrtý bod a odovzdal slovo tajomníčke Rady Michaele Krškovej 

Tá uviedla, že v roku 2024 čaká Radu výmena 4 členov RVVTI. Je to spôsobené tým, že z 10 expertných 
členov RVVTI, ktorých vláda SR 3. novembra 2022 vymenovala bol štyrom z nich na základe notárskeho 
žrebovania mandát skrátený na dva roky, ktorý tak zanikne 3. novembra 2024.  
▪ Členovia so skráteným mandátom:  

o Prof. MVDr. Dáša Čížková, DrSc. 
o Ing. Juraj Girman  
o Ing. Martin Jančo  
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o Pavol Povala, MA, PhD.  
M. Kršková informovala, že pri výbere členov bude zverejnená výzva na nominácie do 31.7.2024.  
rovnaký proces. Vymenovanie nových členov RVVTI sa očakáva na jeseň 2024. 
 

Predseda Rady otvoril diskusiu k bodu 4 programu.   

 

Záver:  

Predseda Rady konštatoval, že Rada zobrala Informáciu o procese výmeny 4 členov RVVTI na 

vedomie. 

Bod 5 - Informácia o stave implementácie Národnej stratégie výskumu, vývoja 

a inovácií 

Predseda Rady otvoril piaty bod a odovzdal slovo riaditeľovi Odboru výskumných a 

inovačných politík analýz vo Výskumnej a inovačnej autorite Michalovi Habrmanovi. 

 

M. Habrman upriamil pozornosť na povinnosť predložiť vláde SR oficiálny odpočet Národnej 

stratégie do 30.09.2024. Uviedol, že v kontexte toho aktuálne prebieha zber podnetov od všetkých 

rezortov, ktoré sú gestormi opatrení AP NS VVaI. M. Habrman vyjadril nádej, že plnenie opatrení sa 

zrýchli po odstránení bariér súvisiacich so zákonom o výskume, vývoji a inováciách (7-8 opatrení) 

a rozpočtovými opatrenia. 

M. Habrman prezentoval, že ku konca roka 2023 bolo 21 opatrení indikovaných ako ukončených. 

A predstavil opatrenia súvisiace s úpravou financovania SAV: reflektovanie VER a medzinárodnej 

akreditácie SAV, podobné kritériá ako pri vysoké školy pri hodnotení vedy a zavedenie 

výkonnostných zmlúv (Úrad SAV podpíše s v.v.i. výkonnostné zmluvy).   

Zavedenie predbežného plánu financovania podpory VVaI (schválený 14.3.2024). Informoval o tom, 

že APVV navrhla výrazne zmeniť 4 výzvy 3 dni po schválení plánu.  

 

Predseda Rady otvoril diskusiu k bodu 5 programu.   

 

M. Kahanec vyjadril názor, že hrozí, že výkonnostné zmluvy (alebo iné opatrenia) neprinesú 

štrukturálne zmeny, pokiaľ nebudú podporené konkrétnymi systémovými nástrojmi. Návrhol 

poskytovať univerzitám metodickú podporu vrátane príkladov nástrojov, ktoré by vysokým školám 

efektívne pomohli štrukturálne meniť inštitúcie.  

Spýtal sa či súvisí vypadnutie doktorandských škôl s tým, že niektoré školy majú doktorandské 

školy vo svojich výkonnostných zmluvách, kedy bude ďalšie kolo VER a budú v ňom zarátané aj iné 

impactové indikátory a koľko % rozpočtu SAV predstavuje prezentovaná alokácia? 

 

J. Nantl uvažoval o možnosti spoločnej schémy SR a ČR v téme polovodičov. 

 

M. Habrman odpovedal, že finančná alokácia pre SAV predstavuje okolo 10% rozpočtu SAV. Ďalej 

informoval, že ďalšie kolo VER má prebehnúť v roku 2025 a súčasťou jeho hodnotenia by mali byť aj 
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socioekonomický impact a hodnotenie research environment. V kontexte doktorandských škôl 

uviedol, že boli posunuté v čase.  

 

Záver:  

Predseda Rady konštatoval, že Rada zobrala  Informáciu o stave implementácie Národnej stratégie 

výskumu, vývoja a inovácií na vedomie. 

 
Bod 6 – Informácia o implementácii Záväznej metodiky riadenia, financovania a 

hodnotenia podpory výskumu, vývoja a inovácií    

Predseda Rady otvoril šiesty bod a odovzdal slovo riaditeľovi odboru programov  Výskumnej 

a inovačnej autority Danielovi Strakovi. 

D. Straka informoval, že doposiaľ bolo na VAIA predložených 9 návrhov hodnotiacich a výberových 

kritérií a 9 návrhov výziev. Vysvetlil, že VAIA pripravila 5 výkladov/usmernení k niektorým 

ustanoveniam metodiky. VAIA sa pri posudzovaní výziev sústreďuje na Súlad so záväznou 

metodikou, Súlad s národnou stratégiu a Súlad s SK RIS3 2021+. V súvislosti s diskutovaným bodom 

navrhol prijatie uznesenia RVVTI k dôslednému dodržiavaniu Predbežného plánu zodpovednými 

subjektmi a vypracovaniu informácie o stave plnenia Predbežného plánu na rokovanie vlády SR 

zameranej na implementáciu fondov EÚ. 

 

Predseda Rady otvoril diskusiu k bodu 6 programu.   

 

M. Jančo poukázal na to, že na Slovensku sa veľká časť (30%) venuje základnému výskumu 

a prezentoval názor, že by sa mal viac budovať aplikovaný výskum napojený na priemysel.  

 

F. Simančík sa pýtal v akom stave je vyhodnotenie a zazmluvnenie výziev vyhlásených na jeseň 2023  

súvisiacich s dekarbonizáciou či transformačnými inovačnými konzorciami a tiež v akom stave je 

druhé kolo Matching grantov. 

 

D. Straka uviedol, že druhé kolo je vyhlásené s úpravami podmienok. Hodnotenie výziev by malo 

byť ukončené v prvej polovici júla. Hodnotenie transformačných inovačných konzorcií by malo byť 

hotové do polovice júla od externého hodnotiteľa (European Science Foundation). 

 

Záver: 

Predseda Rady konštatoval, že Rada zobrala  Informáciu o implementácii Záväznej metodiky 

riadenia, financovania a hodnotenia podpory výskumu, vývoja a inovácií  na vedomie a zároveň 

vyzvala k dôslednému dodržiavaniu Predbežného plánu zodpovednými subjektmi  a zosúladeniu s 

Harmonogramom plánovaných výziev Programu Slovensko 2021-2027 ako aj  vypracovaniu 

informácie o stave plnenia Predbežného plánu na rokovanie vlády SR zameranej na implementáciu 

fondov EÚ. 

 

Bod 7 – Rôzne 
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Predseda Rady otvoril bod rôzne a vyzval prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov. 

Predseda Rady P. Kmec upriamil pozornosť na mail člena Rady F. Simančíka a navrhol možnosť 

debaty na diskutované témy (ako nastaviť procesy voči konkrétnym výsledkom, rovnováha medzi 

základným a aplikovaným výskumom). 

M. Kahanec vyjadril ochotu zúčastniť sa avizovanej diskusie. 

M. Kršková avizovala aktualizáciu Akčného plánu Národnej stratégie výskumu a vývoja, na ktorú 

bude možné silnejšie naviazať high-level indikátory súvisiace s jednotlivými opatreniami. P. Kmec 

súhlasil. 

Bod 8 – Záver  

Poďakovanie prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu. 


